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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 
Zitting van 6 november 2018

Dienstverlening - Beleid Leefwereld

4 2018_B&W_00469 Nota van antwoord vragen PvdA over 
woonwagenstandplaatsen

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats, Burgemeester; de heer B. Harmsma, Wethouder; mevrouw T. Jongman, Wethouder; 
de heer M. Scheringa, Wethouder; mevrouw J. de Groot, Secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
De fractie van de PvdA heeft vragen gesteld over woonwagenstandplaatsen. Hieronder worden deze 
vragen beantwoord.

1.  Wat is het standpunt van de gemeente Steenwijkerland ten opzichte van het 
woonwagenbeleid?

In juli 2018 heeft het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties het beleidskader 
gemeentelijk woonwagen- en standplaatsenbeleid gepresenteerd. Dit beleidskader is er op gericht dat 
de landelijke trend van de afgelopen decennia, een daling van het aantal standplaatsen, wordt 
gekeerd en het zogenaamde 'uitsterfbeleid' van gemeenten, waarbij afbouw van standplaatsen wordt 
nagestreefd, wordt gestaakt. Steenwijkerland kent geen 'uitsterfbeleid'. Het aantal standplaatsen is de 
laatste decennia niet gedaald in Steenwijkerland, maar gelijk gebleven. Het beleidskader gemeentelijk 
woonwagen- en standplaatsenbeleid biedt aanleiding om nader te onderzoeken in hoeverre de vraag 
naar standplaatsen in Steenwijkerland groter is dan het aanbod.

2.  Bent u, net als de fractie van de PvdA, van mening dat iedere inwoner het recht heeft 
te wonen hoe hij of zij dit wil?

Binnen zekere kaders heeft iedere inwoner het recht te wonen hoe hij of zij dit wil.

3.  In juni 2018 is er naar aanleiding van bovengenoemd advies door de rijksoverheid bij 
alle Nederlandse gemeenten de vraag uitgezet tot inventarisatie van het aanwezige 
aantal staanplaatsen binnen de gemeenten. Heeft de gemeente gehoor gegeven aan deze 
oproep?

In juni 2018 is een digitale enquête uitgevoerd door bureau Companen, in opdracht van de 
rijksoverheid. Steenwijkerland heeft deze enquête ingevuld.

4.  Zo ja, wat is de uitkomst van deze inventarisatie?

In de enquête is het volgende aantal standplaatsen opgegeven: 
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Locatie Aantal standplaatsen Aantal woonwagens Eigenaar
Giethoorn, De Deukten 2 2 Particulier eigendom
Steenwijk, Nieuwe 
Onnastraat

6 6 Woonconcept

Steenwijk, Parallelweg 9 9 Woonconcept
Steenwijk, Verlaatseweg 8 8 Woonconcept
Vollenhove, D. van 
Bourgondienstraat

4 4 Wetland Wonen

TOTAAL 29 29  

De inventarisatie heeft geleid tot een totaaloverzicht aan standplaatsen in Nederland. De 
inventarisatie heeft geen taakstelling voor gemeenten opgeleverd.

5.  Heeft u in beeld of er momenteel een wachtlijst is voor staanplaatsen binnen onze 
gemeente?

Op dit moment is er bij de woningcorporaties geen wachtlijst voor standplaatsen in de gemeente. De 
corporaties geven aan dat er weinig mutaties zijn, maar dat de vraag naar extra standplaatsen de 
afgelopen jaren niet groot was. Eerder dit jaar heeft in Vollenhove zelfs enige tijd een woonwagen 
leeg gestaan. Met Woonconcept is recentelijk afgesproken een wachtlijst bij te houden waarop 
geïnteresseerden zich kunnen inschrijven. Wetland Wonen zal worden gevraagd dit ook te doen. 

6.  Zo ja, hoeveel mensen staan er op deze wachtlijst?

Er hebben zich de afgelopen maanden zowel bij Woonconcept als bij de gemeente enkele 
geïnteresseerden gemeld voor een standplaats in Steenwijkerland.

7.  Heeft u hiermee alle mensen in beeld die mogelijk aanspraak willen maken op een 
staanplaats?

Op dit moment is nog niet helder wat de exacte behoefte aan standplaatsen is.

Vervolg
In overleg met de woningcorporaties wordt de behoefte aan standplaatsen nader 
geïnventariseerd. Aan de hand van de uitkomsten wordt een vervolgtraject bepaald. Daarnaast wordt 
het gesprek aangegaan met woningzoekende woonwagenbewoners, waarbij gemeente en 
woningcorporaties gezamenlijk optrekken.

Bijlagen
1. PvdA - Vragen mbt woonwagenstandplaatsen.pdf



 

 

Secretaris gemeenteraadsfractie 
PvdA Steenwijkerland 
 
Mathinus Wolters 
Conincksweg 28 
8341 RH Steenwijkerwold 
 
mathinus.wolters@live.nl 
06 – 29 036 901 
 

 
Steenwijkerwold, maandag 22 oktober 2018 

 
Onderwerp: Woonwagenstandplaatsen 
 
Geacht college van Steenwijkerland, 
 
Zoals u ongetwijfeld heeft vernomen in de diverse landelijke en regionale media zijn er 
protestbewegingen gaande om de diverse gemeenten duidelijk te maken dat er behoefte 
is aan meer staanplaatsen voor woonwagens. 
 
Hoewel er momenteel in Steenwijkerland nog geen zichtbare actie wordt gevoerd, komen 
er bij onze fractie al geruime tijd signalen binnen dat er wel degelijk vraag is naar meer 
staanplaatsen binnen onze gemeente. 
 
In een adviesbrief van het “College voor de rechten van de mens” aan minister Ollongren, 
van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties wordt het volgende gezegd over het 
voorzien in voldoende staanplaatsen voor woonwagens:  
 
“Gelijke gevallen moeten gelijk worden behandeld. Echter gezien de specifieke 
woonbehoefte van woonwagenbewoners kunnen ze niet zonder meer gelijkgesteld 
worden met andere woningzoekenden. Het is de verantwoordelijkheid van onder meer de 
gemeente om te voorzien in voldoende huisvesting. Dat houdt in dat de gemeente zowel 
aandacht heeft voor de huisvesting voor de woningzoekenden die zich richten op de 
Kenmerk reguliere woningmarkt als op woningzoekenden die zich richten op woonwagens 
en standplaatsen.” 
 
Met de afschaffing van de Woonwagenwet in 1999 kwam er een einde aan de verplichting 
voor gemeenten om te voorzien in voldoende staanplaatsen. Veel gemeenten hebben dit 
aangegrepen om te sturen op een “0” of uitsterfbeleid. 
 
Inmiddels staat de woonwagencultuur genoteerd op de Unesco lijst voor cultureel erfgoed, 
met het behoud van de cultuur als doel. 
 
Wij hebben de volgende vragen: 
 

- Wat is het standpunt van de gemeente Steenwijkerland ten opzichte het 
woonwagenbeleid? 

- Bent u, net als de fractie van de PvdA, van mening dat iedere inwoner het recht 
heeft te wonen hoe hij of zij dit wil? 
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Secretaris gemeenteraadsfractie 
PvdA Steenwijkerland 
 
Mathinus Wolters 
Conincksweg 28 
8341 RH Steenwijkerwold 
 
mathinus.wolters@live.nl 
06 – 29 036 901 
 

- In juni 2018 is er naar aanleiding van bovengenoemd advies door de rijksoverheid 
bij alle Nederlandse gemeenten de vraag uitgezet tot inventarisatie van het 
aanwezige aantal staanplaatsen binnen de gemeenten. Heeft de gemeente 
Steenwijkerland gehoor gegeven aan deze oproep? 

- Zo ja, wat is de uitkomst van deze inventarisatie? 
- Heeft u in beeld of er momenteel een wachtlijst is voor staanplaatsen binnen onze 

gemeente? 
- Zo ja, hoeveel mensen staan er op deze wachtlijst? 
- Heeft u hiermee alle mensen in beeld die mogelijk aanspraak willen maken op een 

staanplaats? 
 

Wij zien uit naar uw reactie.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Fractie PvdA Steenwijkerland  
Mathinus Wolters 
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